

FOR IMMEDIATE RELEASE

GLOBAL SUMUD FLOTILLA TO HOLD EMERGENCY PRESS CONFERENCE AMID CREDIBLE INTELLIGENCE RECEIVED ON IMMINENT VIOLENT ISRAELI ATTACK

September 25, 2025

WHAT: Emergency global press conference hosted by the Global Sumud Flotilla (GSF) to alert the international community of credible intelligence indicating that Israel is likely to escalate violent attacks on the flotilla within the next 48 hours, potentially using weapons that could sink boats, injure and/or kill participants.

Speakers will brief journalists on these threats, present the latest situational updates from the flotilla at sea, and issue urgent calls for governments and international bodies to intervene and guarantee the flotilla's safe passage as it works to break Israel's illegal siege on Gaza.

WHEN: Thursday, September 25, 2025 - 3:00 PM CET

WHERE: <https://us06web.zoom.us/j/86526716368>

Speakers:

- Nkosi Zwelivelile Mandela, former Member of Parliament, South Africa
- Yasemin Acar, GSF Steering Committee
- Kleoniki Alexopoulou, GSF Steering Committee
- Lamis J. Deek, International Lawyer, Director of Legal-Diplomatic Affairs for PAL Commission
- Varsha Gandikota, Executive Secretary of The Hague Group

WHY THIS MATTERS: Last night, GS gathered credible intelligence indicating Israel is likely to direct violent attacks on the flotilla within the next 48 hours- including the use of heavier weapons that could sink boats and/or cause injuries and fatalities. Given these threats, the flotilla's steering committee has taken immediate precautions to further prioritize participant safety. Organizers will brief the press on the security situation, legal implications, and the flotilla's plan forward.

Continued...

GLOBAL SUMUD FLOTILLA TO HOLD EMERGENCY PRESS CONFERENCE AMID CREDIBLE INTELLIGENCE RECEIVED ON IMMINENT VIOLENT ISRAELI ATTACK

September 25, 2025

LEGAL CONTEXT: Civilians engaged in humanitarian missions are protected under the Geneva Conventions and international maritime law. Any attack on or obstruction of the GSF would constitute a grave breach of international law and a defiance of the International Court of Justice's provisional order requiring Israel to facilitate humanitarian aid to Gaza.

BACKGROUND: The Global Sumud Flotilla is a multinational civilian-led mission of more than 500 doctors, lawyers, parliamentarians, unionists, and human rights defenders delivering medical aid and food to Gaza's besieged population. Participants have undergone extensive nonviolence training and are accompanied by legal and medical support boats to guarantee transparency and adherence to international law..

Media Contact:

Hasina Kathrada: +44 1414 620 950

Email: media@globalsumudflotilla.org

Instagram/Telegram: [@globalsumudflotilla](https://www.instagram.com/globalsumudflotilla)

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

LA GLOBAL SUMUD FLOTILLA TIENDRA UNE CONFÉRENCE DE PRESSE D'URGENCE À LA SUITE D'INFORMATIONS CRÉDIBLES FAISANT ÉTAT D'UNE ATTAQUE VIOLENTE IMMINENTE D'ISRAËL

25 septembre 2025

QUOI : Conférence de presse mondiale d'urgence organisée par la Global Sumud Flotilla (GSF) afin d'alerter la communauté internationale sur des informations crédibles indiquant qu'Israël est susceptible d'intensifier ses attaques violentes contre la flottille dans les prochaines 48 heures, en utilisant potentiellement des armes susceptibles de couler les bateaux, de blesser et/ou de tuer des participants.

Les intervenants informeront les journalistes de ces menaces, présenteront les dernières informations sur la situation de la flottille en mer et lanceront des appels urgents aux gouvernements et aux organismes internationaux pour qu'ils interviennent et garantissent le passage en toute sécurité de la flottille qui s'efforce de briser le siège illégal d'Israël sur Gaza.

QUAND : Jeudi 25 septembre 2025 - 15h00 CET

OÙ : <https://us06web.zoom.us/j/86526716368>

Intervenants :

- Nkosi Zwelivelile Mandela, ancien membre du Parlement sud-africain
- Yasemin Acar, comité directeur du GSF
- Kleoniki Alexopoulou, comité directeur du GSF
- Lamis J. Deek, avocate internationale, directrice des affaires juridiques et diplomatiques de la Commission PAL
- Varsha Gandikota, secrétaire exécutive du Groupe de La Haye

POURQUOI C'EST IMPORTANT : Hier soir, la GSF a recueilli des informations fiables indiquant qu'Israël est susceptible de mener des attaques violentes contre la flottille dans les prochaines 48 heures, y compris en utilisant des armes plus lourdes qui pourraient couler des bateaux et/ou causer des blessés et des morts.

Compte tenu de ces menaces, le comité directeur de la flottille a pris des mesures de précaution immédiates afin de donner la priorité à la sécurité des participants. Les organisateurs informeront la presse de la situation en matière de sécurité, des implications juridiques et du plan d'action de la flottille.

Suite...

LA GLOBAL SUMUD FLOTILLA TIENDRA UNE CONFÉRENCE DE PRESSE D'URGENCE À LA SUITE D'INFORMATIONS CRÉDIBLES FAISANT ÉTAT D'UNE ATTAQUE VIOLENTE IMMINENTE D'ISRAËL

25 septembre 2025

CONTEXTE JURIDIQUE : Les civils engagés dans des missions humanitaires sont protégés par les Conventions de Genève et le droit maritime international. Toute attaque ou obstruction à l'encontre de la GSF constituerait une violation grave du droit international et un défi à l'ordonnance provisoire de la Cour Internationale de Justice exigeant qu'Israël facilite l'aide humanitaire à Gaza.

CONTEXTE : La Global Sumud Flotilla est une mission multinationale civile composée de plus de 500 médecins, avocats, parlementaires, syndicalistes et défenseurs des droits humains qui acheminent de l'aide médicale et alimentaire à la population assiégée de Gaza. Les participants ont suivi une formation approfondie à la non-violence et sont accompagnés de bateaux d'assistance juridique et médicale afin de garantir la transparence et le respect du droit international.

Contact médias :

Hasina Kathrada: +44 1414 620 950

Email: media@globalsumudflotilla.org

Instagram/Telegram: [@globalsumudflotilla](https://www.instagram.com/globalsumudflotilla)